
Mai la Generalitat havia ajudat tant a Ulldecona i Barris! 

Obres acabades (o molt avançades) Subvenció 
Centre d'Art rupestre (ermita) 290.000 
Obres al Castell d'Ulldecona (Generalitat-Estat) 348.000 
Tallers Ocupació (2) 
Plans Ocupacionals 
Electrificació zona La Miliana 
Casal de Joventut 
Teatre Orfeó Montsià (1ª fase) 
Centre cívic Barri Castell 
Demolició antic Convent 
Semi-Peatonalització cl Major (1ª fase) 
Nou gimnàs Institut 
Polígon industrial Valldepins (2ª fase) 
Rotonda entrada Ulldecona 
Dipòsit aigua Barris 
Centre cívic La Miliana 
Millores consultoris Barris 
Suport als Serveis socials 
TOTAL 

Obres a punt de començar 

345.000 
340.000 
230.000 
90.000 
90.000 

160.000 
30.000 

190.000 
770.000 

2.200.000 
560.000 
290.000 

30.000 
30.000 

307.000 
6.300.000 

Subvenció 
Teatre Orfeó Montsià (2ª fase) 270.000 
Guarderia municipal 225.000 
Pavelló poliesportiu 750.000 
Col·lector pluvials (Lorito al riu Sénia) 1.520.000 
Nou Centre de Salut (obra i equipament) 2.480.000 
Xarxa aigües pluvials (3ª fase) 140.000 
Centre cívic Valentins 70.000 
Clavegueram Ventalles 83.000 
Clavegueram S. Joan del Pas 57.000 
Aigua potable La Miliana 74.000 
Actuacions mediambientals 125.000 
Subvenció per al Polígon Valldepins-3 (MITYC) 440.000 
Obra contenidors soterrats (C.C. Montsià) ? 
TOTAL 7.000.000(?) 

Si en 3 anys s'ha fet això, amb Montilla President encara es farà molt més! 
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Amigues i amics d'Ulldecona i Barris, 
Han canviat molt les coses des de la darrera vegada que 

us feia arribar un escrit a través de la Rosa. En primer lloc 
esta revista que teniu a les mans és la primera que coordinen 
les Joventuts Socialistes i, per això, m'agradaria animar-los 
a continuar esta tasca i les demés que porten entremans. 

El passat mesdefebrervaig assumir l'alcaldia d'Ulldecona 
en substitució del company Jaume Antich. Us asseguro que 
he emprés la nova tasca amb il·lusió i ganes, no dubteu que 
hi posaré tot el que calgue de la meua part per tal de 
continuar el treball que hem fet fins avui. 

No és molt habitual que en una sola legislatura un 
municipi tingue tres alcaldes, la veritat, però fruit del pacte 
de govern que vam signar els socialistes i ERC, i del relleu 
ja previst dins el nostre partit, així ha estat i, independentment 
de qui ha estat al front, crec està funcionant molt bé, inclús 
m'atreviria a dir, de manera modèlica, i espero que continue 
igual els propers mesos. 

El balanç que fins avui podem fer dels més de dos anys 
i mig de govern de l'actual legislatura és positiu i visible. Per 
citar algunes coses, en l'apartat d'obres tenim ja acabat el 
Centre d'Interpretació de l'Art Rupestre i l'alberg a l'Ermita, 
el Casal de Joventut, l'ampliació del polígon Valldepins, 
estem rehabilitant el Castell i el Teatre Municipal , tot en una 
bona inversió per part de la Generalitat i del govern central, 
el primer tram de la semipeatonalització del carrer major, 
diverses obres als barris, l'esperat pavelló poliesportiu o el 
nou Centre de Salut, les dos ja adjudicades, i el soterrament 
dels contenidors d'escombreries, a punt de començar. 

A banda de les obres físiques, hi ha àrees que hem 
desenvolupat al màxim com l'atenció a les persones, amb 
la posada en funcionament de l'Espai de Respir per a 
persones amb dependència i suport als seus familiars, 
l'atenció domiciliària, la formació de joves en diferents 
camps amb plans i tallers ocupacionals, la remodelació de 
la policia local, digitalització de l'arxiu , subvencions per la 
compra de llibres en l'educació primària i subvencions 
importants per als joves que compren vivendes al nucli antic, 
entre altres. 

Finalment, destacar la redacció del Pla d'Ordenació 
Urbana (POUM), que és l'instrument que ens ha de permetre 
encarar el futur amb tranquil·litat i segurs del que volem, és 
el document que ens fixa com volem créixer, cap a on, en 
quina quantitat i en quines condicions. S'ha iniciat també la 
redacció de l 'Agenda 21 , un pla estratègic de 
desenvolupament sostenible. 

Un altre canvi important per a mi ha estat la convocatòria 
de les eleccions al Parlament de Catalunya. Com ja es va fer 
públic en el seu moment, formo part de la candidatura del 
PSC-CpC com a número 3 per la demarcació de Tarragona. 

Tinc la sort de compartir candidatura amb persones d'arreu 
de la província, persones valentes, preparades i competents, 
persones dedicades amb il·lusió a la defensa del projecte 
socialista. Pel que fa als candidats i candidates de les 
Terres de l' Ebre, combinem experiència i joventut, som una 
candidatura equilibrada, en la que hi ha homes i dones de les 

quatre comarques, dones i homes de pobles grans i pobles 
més menuts, de costa i d'interior, amb realitats diverses, tal 
com és el territori. Som, en definitiva, la candidatura que 
millor defensarà els interessos de la gent de les nostres 
terres perquè creiem en elles i ho hem demostrat 
reiteradament. 

Al llarg d'estos tres anys de govern de progrés a Catalunya 
hem demostrat de què som capaços, hem demostrat que 
sabem invertir més i millor en polítiques socials, que sabem 
escoltar als diversos territoris i als seus ciutadans, i això 
s'ha notat en el creixement que tenen les Terres de l'Ebre. 

Hem planificat infrastructures i equipaments que ens 
permetran ser més competitius i gaudir d'un major nivell de 
vida i hem executat projectes de vital importància per al 
territori. Ara, necessitem continuar avançant per este camí 
per tal de completar el treball iniciat i, sincerament, tenim a 
les persones més preparades per a fer-ho. 

El dimecres 1 de novembre hi ha eleccions al Parlament 
i són clau per al futur del nostre país, ens hi juguem el ser 
o no ser, el tornar al passat amb polítiques conservadores o 
continuar avançant amb polítiques d'esquerres en la 
conquesta de nous drets i serveis per a tots . 

Núria Ventura 

Dimecres, 1 de novembre. Per Ulldecona: Vota Núria Ventura, Vota Socialistes! 



JSC d'Ulldecona 
Benvolguts lectors de la Rosa, per començar donar-vos a 
tots les gràcies per la bona acollida que hem tingut les 
Joventuts socialistes aquí a Ulldecona. Ens vam sentir 
orgullosos i molt satisfets el dia de Sant Jordi, com la gent 
venia a nosaltres a comprar, a col ·laborar, per a nosaltres era 
com una petita benvinguda, com una simpatia que ens 
proporcionava la gent. Vam quedar molt satisfets i amb 
moltes ganes de continuar fent política i progressar. Com 
molts ja sabeu, tenim poca vida en quan a temps, estem a 
punt de complir els 1 O mesos, i comparat amb el PSC 
d'Ulldecona, som gairebé com un net. Però 
això no és el més important, sinó tota la tasca 
que portem, i més tenint en compte que a 
Ulldecona, el PSC té una Alcaldessa JOVE. 

Com a introducció m'agradaria adreçar
me a tothom per dir-vos que ens hem format 
com a JSC per ajudar a millorar el poble, 
disposats a donar suport a l'actual equip de 
Govern aportant les preocupacions dels joves, 
disposats a lluitar per una vida jove digna de 
nosaltres. Perquè per alguna cosa som joves, 
i en un futur serem els futurs ciutadans de la 
Catalunya progressista i també de la Espanya 
plural. 

Com a presentació m'agradaria donar a 
conèixer els nostres punts de vista, perquè 
molta gent pot tenir una idea equivocada de 
natros, i no som més que persones que 
busquem la igualtat i el progrés. Per començar 
dir que lluitem per la igualtat de les persones. 
Com a persones, tots hauríem de tenir els mateixos drets i 
les mateixes llibertats. En això ens agrada recalcar l'actual 
discriminació de les dones, que avui dia encara existeix i, 
segons estadístiques, 2 milions de dones estan discriminades 
a Espanya. Per tant diem «SI A LA IGUALTAT». També 
expressar la nostra ideologia republicana, com a persones, 
ningú que no sigui elegit democràticament ha d'estar per 
damunt de tot un poble, deixant de banda qui estigui com a 
cap d'Estat. l que tot té cantons bons i cantons dolents. Per 
tant diem «SI A LA REPÚBLICA». Hi ha moltes coses més 
per comentar, però aquesta presentació no pretenem que 
sigui un llibre. 

Finalment vull parlar d'un últim punt: el nacionalisme. 

Com a catalans i catalanistes defensem per a Catalunya un 
reconeixement de les coses que ens són pròpies i també un 
repartiment més equitatiu dels fons de l'Estat. Però també 
com a socialistes pensem en la solidaritat. Ara bé, no és 
igual que a Madrid manen els uns que els altres. Quan ha 
governat el PP (amb el suport de CiU), Catalunya ha estat 
maltractada. Ara, amb Zapatero a Madrid i Maragall a 
Catalunya, és quan ha estat possible un nou Estatut que 
millora, i molt, la situació de Catalunya respecte a l'Estat, 
però això sí, sense trencar ni les relacions ni la necessària 

solidaritat amb els que tenen menys. També s'ha avançat 
molt en el reconeixement de la nostra llengua i la nostra 
personalitat i, amb Zapatero i Montilla les coses encara 
seguiran avançant. Pertantdiem «SÍ A CATALUNYA, l SI A 
L'ESPANYA FEDERAL l PLURAL» 

Per ser el primer número ja m'he enrotllat massa, moltes 
gràcies a tots per la vostra atenció, els que vulguen ajudar
nos i formar part de la JSC tenen les portes obertes. l 
aportant cadascú un poc, podem aconseguir tenir un món 
més progressista i més socialista. 

Ens vorem a la Fira de Sant Lluc: Passeu per l'estand de 
la JSC i el PSC, us esperem! 
SALUT l SOCIALISME! l!! 

El ressorgiment de la República 
El 14 d'Abril de 1931 Espanya va tenir una gran oportunitat. 
La proclamació de la segona república espanyola, gràcies 
a l'esforç dels qui van creure en una Espanya democràtica, 
moderna, de llibertat, d'educació, de justícia i de progrés, 
amb la igualtat i els drets universals com a teló de fons, per 
a tots els ciutadans i ciutadanes. 

Avui, setanta cinc anys després, al llarg i ample de la 
geografia espanyola es commemora la república, no només 
per interès històric, ni contra la monarquia parlamentària, ja 
que el que uneix ambdós models polítics és el contingut 
democràtic, liberal i progressista. Ha estat més bé un crit en 
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contra dels hereus del franquisme que intenten tapar i tacar 
la breu història republicana. Aquella experiència dels anys 
trenta, segueix avui dia amb l'enfrontament entre les forces 
polítiques espanyoles, entre les esquerres sempre 
progressistes, i l'eterna i autoritària dreta de sempre. 

El 14 d'Abril de 1931, Espanya va tenir una gran oportunitat, 
i els espanyols la van aprofitar. La segona República va 
desenvolupar grans canvis en diferents camps de la vida 
pública. Entre ells la reforma agrària, el sufragi femení, la 
separació de poders i l'impuls en el món de la cultura i la 

investigació científica. (passa a la pàg. 3) 

La política social, l'aposta de Montilla 
A la V Conferencia Nacional del PSC, que es va celebrarfa 
dues setmanes a Barcelona, el Partit dels Socialistes vam 
aprovar el programa electoral per a les properes eleccions 
al Parlament de Catalunya. 

Un programa ambiciós, il·lusionant, progressista i amb 
un marcat caire social. L'aposta pel desenvolupament del 
quart pilar del benestar és una de les coses principals per 
a Montilla. 

És el catalanisme social, començat aquesta legislatura 
pel President Maragall, i que ha suposat un avanç molt 
important, tant en assignació pressupostaria con en accions 
i propostes dirigides a la ciutadania. Després de 23 anys de 
governs de Cl U, amb polítiques conservadores, clientel· lars 
i de curta volada, no ha estat fàcil la tasca; davant de 
l'esforç realitzat, encara avui Catalunya es troba molt per 
sota dels nivells de molts països europeus en 
desenvolupament social. 

La iniciativa del PSC deferd'aquesta qüestió l'elaboració 
d'una futura llei de serveis socials serà l'instrument 
fonamental, i es sense dubte, la proposta més propera al 
servei dels ciutadans i ciutadanes de Catalunya. 

Propostes com /'atenció odontològica gratuïta als nens 
de 6 a 14 anys, a les persones que percebin pensions 
reduïdes i a les que tinguen un nivell de renda baix 

Els compromisos exposats per Montilla inclouen, entre 
altres, estendre el diagnòstic ràpid del càncer a tots els 
tipus de la malaltia i l'atenció podològica gratuïta per als 
pacients diabètics i amb patologies vasculars cròniques. A 
més, garanteix que s'atendran en un màxim de 48 hores els 
casos mèdics no urgents, per part del metge de família i el 
personal d'infermeria. 

El programa electoral dels socialistes també inclou la 

(ve de la pàg. 2) 
La República va arribar l'abril de 1931 de forma pacífica , 

amb celebracions populars pels carrers, i un ambient festiu 
on es combinaven esperances revolucionàries. Cinc anys 
després, la mateixa República estava defensant-se en una 
guerra civil, que va dividir la societat espanyola, donant pas 
a un règim totalitari del tot punt il·legítim amb ideologia 
fascista i totalitària que va durar ni mes ni menys que trenta 
set anys. 

Avui no hem de girar la vista enrere i lamentar-nos de les 
pèrdues injustes d'aquell retrocés, sinó celebrar la qualitat 
dels avenços que la van precedir, i agrair l'ambició, el 
coratge, el talent i el treball d'una generació d'espanyols que 
va creure en nosaltres i en el futur del seu país. Per això hem 

distribució gratuïta d'audiòfons i ulleres per a les persones 
més grans de 65 anys amb baix nivell de renda (una promesa 
ja anticipada diumenge passat) i l'inici de proves pilot de 
teràpia en balnearis per als afectats per malalties respiratòries 
cròniques. 

L'aposta per la sanitat pública es la garantia per a què 
tots tinguessem les mateixes oportunitats i possibilitats per 
accedir a una sanitat de qualitat. 

Aquesta només es una de les propostes electorals que 
els socialistes incloem al nostre programa. El proper 1 de 
novembre tenim molts motius per votar el PSC, Montilla ha 
comptat per al seu equip i per al seu projecte polític amb 
Núria Ventura, la nostra Alcaldessa. Estem convençuts de 
que també, a partir d'ara a la Generalitat la nostra Alcaldessa 
farà una bona tasca com a Diputada i representant de la gent 
de les nostres terres. 

Molta sort 

Oscar Morera 

de tenir un reconeixement per a tots els ciutadans i ciutadanes 
espanyols que van lluitar activament per la llibertat, la 
justícia i la igualtat, valors comuns, que han de seguir com 
a pilars de l'actual democràcia. A tots ells i a tants altres que 
defensen aquestes llibertats val la pena recordar-los amb la 
famosa frase de Labordeta: «Habra un dia en que todos al 
levantar la vista veremos una tierra que ponga libertad». 

Companys i companyes, ara mes que mai: SALUT, 

SOCIALISME l REPUBLICA ! 

Raül Najas Martí 
(Secretari Organització - JSC Ulldecona) 

Joan Domènech, un home bo, ens ha deixat 
Joan Domènech Antich ens ha deixat! Joan era, primer que res, un home bo, una 
bona persona. Però a més, també era socialista. l durant 4 anys va ser 1r Tinent 
d'Alcalde de l'ajuntament d'Ulldecona. l ara era President de la Comunitat de 
Regants del Canal Xerta-Sénia. 

Joan, te n'has anat molt ràpid, massa! Ens faràs molta falta. 
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